
Zápis č. 15

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 17. května 2011

Přítomni: Nepřítomni:

Ing. Vladimír Mikulec - předseda RNDr. Jan Holpuch, PhD.

PhDr. Eva Baslerová Bc. Petr Krňávek

PhDr. Petr Hanuška Bc. Miroslav Petřík

Karol Chwistek Omluveni:

Ing. Halina Kotíková, PhD. Ing. Miroslav Kopřiva, CSc.

Ing. Zdeňka Riedlová RNDr. Ivan Marek

Iveta Slámová Ing. Lubomír Žmolík

Pavel Šoltys, DiS. Tajemník výboru:

Bc. Lucie Tesařová Alena Křetínská

Miroslava Vlčková Hosté:

Zdeněk Zerzáň Bc. Hedvika Dostálová

Mgr. Radek Stojan

Ing. Jakub Kulíšek

Mgr. Djamila Bekhedda

Program:

1. Kontrola usnesení

2. Studie technického řešení projektu „Digitalizace Olomouc region Card“

3. Vyhodnocení projektu „Olomouc region Card“ za rok 2010

4. „Seniorské cestování“ pro rok 2011 – informace o současném stavu

5. Informace o přípravě společného propagačního materiálu moravských krajů „Morava
a Slezsko – TOP výlety na běžkách

6. Informace o ocenění Olomouckého kraje v rámci soutěže TOURMAP 2011

7. Různé

Zápis:
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1. Kontrola usnesení

Alena Křetínská uvedla, že všechny body usnesení z minulého jednání Výboru byly
vzaty pouze na vědomí. Některé z nich měly být předloženy Radě Olomouckého
kraje  dne  10.  5.  2011,  ale  vzhledem  k nepřítomnosti  hejtmana,  Ing.  Martina
Tesaříka a 1. náměstka hejtmana, MUDr. Michaela Fischera na tomto jednání bylo
projednání uvedených bodů přesunuto na schůzi Rady Olomouckého kraje dne 24.
5. 2011.

Výbor bere na vědomí informace o kontrole plnění usnesení.

2. Studie technického řešení projektu „Digitalizace Olomouc region Card“

Ing.  Dušan Struna z Regionální  agentury pro rozvoj  střední  Moravy,  která studii
realizuje, uvedl, že se členové Výboru mohli s podkladem k tomuto bodu jednání
seznámit v předstihu. Nicméně uvedl, že se jedná o 1. pracovní verzi, která ještě
není ve stavu, aby mohla být kompletně prezentována, a očekává spíše dotazy a
připomínky členů Výboru k této 1. verzi.

Alena  Křetínská  zmínila,  že  celý  materiál  je  nutné  co  nejdříve  kompletně
dopracovat, vzhledem k tomu, že výstupy z něj mají být předloženy na schůzi Rady
Olomouckého kraje dne 7. 6. 2011 společně s vyhodnocením projektu „Olomouc
region  Card“  za  rok  2010.  Je  třeba  vyřešit  otázku  případné  možnosti  propojit
technologii čárového kódu a čipové karty ve vazbě na jednotný odbavovací systém.

Ing. Jakub Kulíšek uvedl, že v turistickém regionu chtějí realizovat v nejbližší době
společný skipas za použití čipové karty pro minimálně jedno údolí a k tomu nabalit
další služby spojené s Olomouc region Card. V Integrovaném plánu rozvoje území
mají  na aktivitu  jednotného odbavovacího systému alokovanou částku ve výši  8
miliónů Kč. Chtějí jít cestou čipové karty, vzhledem k tomu že v současné době se
jedná o nejmodernější způsob řešení a nechtějí realizovat zastaralá řešení, aby jim
definitivně v turistickém regionu Jeseníky oproti jiným destinacím „neujel vlak“.  

Ing.  Halina  Kotíková,  PhD.  vznesla  dotaz,  proč  se  vůbec  zadávala  studie  na
realizaci  čárového  kódu,  když  bylo  na  předešlém zasedání  Výboru  (19.4.2011)
predikováno použití čipové karty. 

Alena  Křetínská  vysvětlila,  že  zadání  studie  na  čárový  kód  vycházelo  z návrhu
Pracovní skupiny pro destinační řízení, na základě kterého byla varianta čárového
kódu  doporučena  i  členy  Výboru  dne  27.  4.  2010  a  projednána  v Radě
Olomouckého kraje dne 6. 5. 2010 (UR/38/39/2010) v rámci zprávy Vyhodnocení
projektu „Olomouc region Card“ za rok 2009. O zadání studie na čárový kód byli
členové Výboru informováni na svém jednání dne 17. 3.2 011, což vzali na vědomí
usnesením č.  UVRCR/13/2/2011.  Teprve  19.  4.  2011,  při  14.  zasedání  Výboru,
informoval PhDr. Jan Závěšický o záměru vybudování  jednotného odbavovacího
systému pro lyžařské areály v oblasti Loučné nad Desnou a požádal o prověření
možnosti propojení obou systémů v rámci zpracování studie technického řešení pro
projekt „Digitalizace Olomouc region Card“. V té době však již byla studie zadána
na základě provedeného průzkumu trhu.

Ing. Jakub Kulíšek dále uvedl, že na společné schůzce k realizaci studie za účasti
zástupců  obou  sdružení,  Bc.  Miroslava  Petříka,  Ing.  Luďka  Ničeho,  vedoucího
Kanceláře hejtmana a Aleny Křetínské,  vedoucí  oddělení  cestovního ruchu bylo
jasně řečeno, že studie bude řešit i možnost využití čipové karty. 

Alena Křetínská sdělila, že v návaznosti na tuto schůzku, která se uskutečnila dne
26.  4.  2011,  proběhlo tentýž den jednání se zpracovatelem studie (RARSM) za
účelem  doplnění  zadávacích  podmínek  o  porovnání  obou  variant  připravované
digitalizace (čárový kód, čipová karta) ve vazbě na jednotný odbavovací systém. 
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PhDr.  Jan Závěšický  uvedl,  že ze strany zpracovatelů  je  nikdo nekontaktoval  a
časový prostor pro další práci se tak zbytečně promrhal. Podle Aleny Křetínské byl
zpracovatel o této záležitosti informován na výše zmíněném jednání a požádán o
zkontaktování  zástupců  Jeseníky  –  Sdružení  cestovního  ruchu  pro  společné
dopracování těchto částí studie. Pokud se tak nestalo je to vina zpracovatele studie,
proto je Alena Křetínská opětovně vyzvala, ať tak urychleně učiní, což se stalo.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

3. Vyhodnocení projektu „Olomouc region Card“ za rok 2010 

Bc. Hedvika Dostálová okomentovala vyhodnocení projektu „Olomouc region Card“
za rok 2010. Ze základních údajů zmínila, že v roce 2010 opět stoupl prodej karty a
bylo  prodáno přes 10 tis.  kusů.  V této souvislosti  je  neudržitelný současný stav
administrace projektu, kdy je vše třeba vypisovat ručně, což je velmi zdlouhavé.
V roce 2010 se do projektu zapojilo dalších 10 subjektů. Síť prodejců karty se drží
na stejné úrovni. Co se týče prodejnosti karty, výrazně větší je v letním období, více
karet se prodá v turistickém regionu Střední Morava, ale i v Jeseníkách prodej karty
stále  stoupá.  Nejvíce  karet  se  v loňském  roce  prodalo  přes  Veteran  Arenu
v Olomouci, CK Čedok a TIC Olomouc. Celkově se dá říci, že návštěvnost subjektů
zapojených do projektu stále stoupá, s čímž souvisí i jejich stížnosti na náročnou
administraci  projektu,  která  je  v současné  podobě  do  budoucna  neudržitelná.
Ohledně  financování  projektu  Bc.  Dostálová  uvedla,  že  v roce  2010  poskytl
Olomoucký  kraj  na  projekt  příspěvek  ve  výši  172 827,-  Kč.  Kompletní  zpráva
k vyhodnocení  porjektu  je  k  dispozici  na  oddělení  cestovního  ruchu  a  bude
zveřejněna na webových stránkách Olomouc region Card.

Mgr.  Djamila  Bekhedda  uvedla,  že  dávají  karty  do  různých  soutěží  a  v této
souvislosti  požádala,  aby  bylo  zajištěno  akceptování  i  starších  typů  karet
v souvislosti s tím, že od letošního roku jsou papírové karty nahrazeny plastovými.

Ing. Halina Kotíková, PhD. požádala, zda je možné uvést u statistik prodeje karty
rozčlenění podle jednotlivých typů (dospělí,  děti,  2 denní  a 5 denní karta).  Tyto
informace mohou být užitečné v dalším marketingu projektu. Dále vznesla dotaz,
kdo hradí ztrátu projektu.  Bc. Hedvika Dostálová uvedla, že  ztrátu projektu hradí
administrátor.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

4. „Seniorské cestování“ pro rok 2011 – informace o současném stavu

Alena  Křetínská  informovala  členy  Výboru  o  vývoji  tohoto  úspěšného  projektu.
Jedná se v pořadí již o 3. ročník. V letošním roce jej realizuje společnost Geovita
s.r.o. Oproti předchozím ročníkům došlo ke zvýšení věkové hranice pro účastníky
z 55 na 60 let. První zájezd se uskuteční 31. 5. 2011, do září pak bude realizováno
celkem 31 zájezdů. Výlety budou jako v předešlých letech organizovány ze severu
na  jih  a  opačně.  Informace  o  nabídce  zájezdů  bude  uveřejněna  v měsíčnících
Olomoucký kraj a Kdy, kde, co a rovněž budou distribuovány letáky do domácností
seniorů.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

5. Informace o přípravě společného propagačního materiálu moravských krajů
„Morava a Slezsko – TOP výlety na běžkách

Alena  Křetínská  sdělila  členům  Výboru  informace  o  přípravě  společného
propagačního  materiálu  moravských  krajů,  který  je  realizován  každoročně.  Tyto
materiály bývají velmi úspěšné a v minulosti získaly již několik ocenění. Pro příští
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rok  bude  připravena  brožura  s tématikou  běžeckého  lyžování  v nákladu  38  tis.
kusů, kdy každý kraj  obdrží 8,5 tis.  kusů, zbývající  náklad bude distribuován na
zahraniční zastoupení  agentury CzechTourism v Polsku, Slovensku,  Rakousku a
Německu.  Celkem  bude  v materiálu  uvedeno  24  vytipovaných  běžeckých
lyžařských tras, 6 z každého kraje. Materiál vyjde ve společné české, německé a
polské  mutaci.  Při  přípravě  materiálu  budou  spolupracovat  i  obě  sdružení
cestovního  ruchu.  Materiál  bude  slavnostně  představen  na  veletrhu  cestovního
ruchu Regiontour Brno 2012.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

6. Informace o ocenění Olomouckého kraje v rámci soutěže TOURMAP 2011

Alena  Křetínská  informovala  členy  výboru  o  dalším  ocenění,  které  obdržel
Olomoucký  kraj  v oblasti  cestovního  ruchu.  Na mezinárodním  festivalu  map  a
průvodců TOURMAP v kategorii turistických průvodců českých turistických subjektů
obsadil Olomoucký kraj druhé místo se svým průvodcem pro děti „Hrady a zámky
se skřítkem Cupitálkem“. Třetí místo získal propagační materiál „Morava a Slezsko
–  cykloprůvodce“,  na  kterém  se  Olomouckým  krajem  spolupodílel  s ostatními
moravskými kraji. V národní kategorii turistických map obdržela třetí místo turistická
mapa  Jeseníky  1:75 000  vydaná  Jeseníky  –  Sdružení  cestovního  ruchu  a
Jesenickým nakladatelstvím JENA.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

7. Různé 

Alena Křetínská informovala členy Výboru o projektu Cyklopas, který realizuje pan
Viktor  Seget  z Ostravy.  V souvislosti  s realizací  projektu  požádal  pan  Seget  o
záštitu Olomouckého kraje nad tímto projektem. Projekt chce cyklistům nabídnout
zvýhodněné ceny a služby v zapojených zařízeních. V současné době je spuštěna
webová prezentace projektu. Projekt již získal záštitu Moravskoslezského kraje.

Ing.  Halina  Kotíková,  PhD.  uvedla,  že  k projektu  bylo  předloženo  velmi  málo
informací,  na  základě  kterých  se  nelze  vyjádřit.  Nicméně  si  myslí,  že  obdobný
projekt už existuje v podobě certifikace Cyklisté vítáni.

Mgr. Djamila Bekhedda zmínila, že projekt by mohl být konkurencí vůči vlastním
aktivitám  Olomouckého  kraje, jako  je  např.  projekt  Olomouc  region  Card  nebo
Rodinné pasy.

Výbor  nedoporučuje  udělit  záštitu  projektu Cyklopas,  vzhledem k existenci
vlastních obdobných projektů Olomouckého kraje.

Alena Křetínská informovala členy Výboru o článku v měsíčníku Olomoucký kraj,
který  se  zabýval  schválením  dalších  významných  projektů  v Zastupitelstvu
Olomouckého kraje. Konkrétně zmínila dva významné projekty, které mají dopad na
cestovní  ruch. Jedná se o projekty Acrobat Parku o.p.s.  -  Výstavba budovy pro
fitness,  rehabilitaci  a  ubytování  a  projekt  TJ  Spartaku  Mikulovice  -  Oprava
rozhledny Zlatý Chlum.

Ing. Vladimír Mikulec se v této souvislosti pozastavil nad tím, že krajští zastupitelé
nedostávají měsíčník Olomoucký kraj.

Ing. Jakub Kulíšek vznesl dotaz, jakým způsobem budou realizovány výstupy ze
zpracované  Studie  dopravní  dostupnosti  cílových  lokalit  cestovního  ruchu.  Dále
připomněl, že v minulém období bylo mnoho podobných studií realizováno v rámci
Regionálního operačního programu z tzv. Technické pomoci, např. v rámci projektu
Podpora rozvoje Olomouckého kraje. Uvedl, že existují náměty na realizaci dalších
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studií a dle jeho názoru je škoda, že v současné době nejsou vytvořeny podmínky
pro jejich realizaci. 

Alena Křetínská sdělila, že velká část realizačních opatření v rámci Studie dopravní
dostupnosti  cílových lokalit  cestovního ruchu je v kompetenci  Odboru dopravy a
silničního hospodářství ve vazbě na možnosti ROP, případně krajského rozpočtu.
Výstupy  z této  studie,  tak  jako  i  z dalších  strategických  dokumentů,  jsou
zapracovány  do  Aktualizace  Programu  rozvoje  územního  obvodu  Olomouckého
kraje na období 2012 - 2015. Co se týká možnosti realizace dalších studií, navrhla
v této věci požádat o stanovisko zástupce Odboru strategického rozvoje, případně
je pozvat na další zasedání Výboru.

Ing. Vladimír Mikulec v této věci dále informoval o studii nazvané Politika územního
rozvoje  České  republiky  2008,  která  byla  schválena  usnesením  Vlády České
republiky  č.  929  ze  dne  20.  července  2009.  Studie  má  za  cíl  řešit  problémy
strukturálně postižených území České republiky.  Mezi  těmito  územími  je např.  i
Šumava a Jeseníky. Ing. Mikulec dále sdělil, že se v této věci sešel v předešlém
období s bývalým Ministrem pro místní rozvoj, který ho informoval o tzv. Krajském
integrovaném plánu rozvoje, který se realizoval na Šumavě. Dle jeho názoru by se
obdobný plán mohl realizovat i pro území Jeseníků a mohl by být podkladem pro
přípravu  dotačních  titulů  pro další  programovací  období.  Ing.  Mikulec  v této
souvislosti  nabídl  zástupcům Jeseníky  –  Sdružení  cestovního  ruchu
zprostředkování kontaktů na kolegy ze Šumavy, kteří již mají v tomto směru jisté
zkušenosti. Také v této záležitosti oddělení cestovního ruchu Kanceláře hejtmana
zjistí názor Odboru strategického rozvoje kraje.

Výbor bere na vědomí informace k tomuto bodu jednání.

Příští  zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu proběhne 14. června 2011 v 10:00
hod. v budově Olomouckého kraje, Jeremenkova 40a, Olomouc, zasedací místnost č. 320.

V Olomouci dne 26. 5. 2011
Zapsal: Mgr. Radek Stojan

……………………………….
Ing. Vladimír Mikulec

předseda výboru
Přílohy: Prezenční listina
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	Ing. Jakub Kulíšek dále uvedl, že na společné schůzce k realizaci studie za účasti zástupců obou sdružení, Bc. Miroslava Petříka, Ing. Luďka Ničeho, vedoucího Kanceláře hejtmana a Aleny Křetínské, vedoucí oddělení cestovního ruchu bylo jasně řečeno, že studie bude řešit i možnost využití čipové karty.
	Alena Křetínská sdělila, že v návaznosti na tuto schůzku, která se uskutečnila dne 26. 4. 2011, proběhlo tentýž den jednání se zpracovatelem studie (RARSM) za účelem doplnění zadávacích podmínek o porovnání obou variant připravované digitalizace (čárový kód, čipová karta) ve vazbě na jednotný odbavovací systém.
	PhDr. Jan Závěšický uvedl, že ze strany zpracovatelů je nikdo nekontaktoval a časový prostor pro další práci se tak zbytečně promrhal. Podle Aleny Křetínské byl zpracovatel o této záležitosti informován na výše zmíněném jednání a požádán o zkontaktování zástupců Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu pro společné dopracování těchto částí studie. Pokud se tak nestalo je to vina zpracovatele studie, proto je Alena Křetínská opětovně vyzvala, ať tak urychleně učiní, což se stalo.
	Mgr. Djamila Bekhedda uvedla, že dávají karty do různých soutěží a v této souvislosti požádala, aby bylo zajištěno akceptování i starších typů karet v souvislosti s tím, že od letošního roku jsou papírové karty nahrazeny plastovými.









